
     Grøndal d 25/8-2020 

 

 Referat menighedsrådsmøde Grøndal Sogn d 25/8 2020 kl 19. 

Tilstede: Nana Thieme, Niels Olsen, Klaus berg, Jette Paulisen, Jytte Lindholdt, Tine Vængtoft Kristensen, 

Kirsten Jørgensen, Marianne Weikop, Ulla Toft, Mette Pautsch, Carina Gosmer. 

Afbud: Signe kriner, Dorte Skjoldby, Birgit Stubkjær, Bo Carlsson. 

Indledning og bøn v Ulla 

1) Dagsorden godkendt med nyt pkt 10: Teleslynge og mikrofoner, pkt 11 blev herefter Evt 

2) Forpladsprojekt v Klaus og Jens (rep fra EBD´s tegenstue): Kommunen har nu godkendt 

ansøgningen og omlægning af forpladsen, dog ønsker de ”opmærksomhedsfliser” ved overgang ml 

fortov og brolagt vej. Endvidere udbeder kommunen sig opmåling ved landmåler inden vi får 

godkendelsen på skrift. Landmålerarbejdet sættes derfor umiddelbart i gang. Herefter indhentes 3 

tilbud på arbejdet. 

Vi afventer fortsat svar fra provstiudvalget vedr. ansøgning om omfangsdræn foran tårnet, Hvis vi 

får ok fra dem sættes dette arbejde umiddelbart i gang således at vi slipper for 2 opgravninger. 

Herefter vil vi kunne komme i gang med forpladsen. 

3) Bordet rundt: Brev fra Dorte læses højt, Tine køber blomster fra MR.  

Mail fra Bo Carlsson læses højt, Bo ønsker at udtræde af MR pr dd, Nana skriver til ham omkring 

dette. 

Vi har fået ok fra provstiet på overførsel af penge afsat til vedligeholdelse af Primulavej til 

forpladsprojektet. 

Kirsten og Nana deltager i ekstraord. budgetsamråd i næste uge 

Køkkenudvalget fremlægger skitse til ommøblering af nuværende køkken således at det bliver mere 

funktionelt, Mette, Per og Jesper Frøsig arbejder videre med projektet. 

Akustikgardiner i kirkerummet slidt op, de tåler ikke endnu en gang rensning, Per har undersøgt 

markedet og der findes nu akustikgardiner i vaskbare materialer, Per og Mette tilbyder at sy dem. 

Inden stof indkøbes skal akustikkyndige konsulteres. 

Per køber bryllupsgave til Troels (kirkesanger) fra MR 

Paulus rollespillet aflyst pga corona 

4) Omstilling af låse: Mette fremlægger projekt om omstilling af alle låse med nye nøgler i kirken. Pris 

vil være ca 30.000kr. Fremover vil der blive fulgt op på alle nøgler x1 årligt og tabte/bortkomne 

nøgler erstattes af den uheldige. MR godkender dette. 

5) PR v MR-valg: MR-valg annonceres på hjemmesiden, Facebook,og via fælles annonce i lokal avis. 

Klaus tilbyder at lave Facebook-video med medlemmer, der fortæller om hvorfor de er aktive i MR, 

desværre tilbyder ingen af de fremmødte sig som frivillige!! Idet Signe, Bo, Dorte og Nana udtræder 

er der behov for 4 nye medlemmer. Der var aktiv interesse fra 3 ved orienteringsmødet før 

sommerferien så….! 

6) Kvartalsrapport gennemgået og taget til efterretning. 

7) Status Æblevej: Tidsplanen overholdes og arbejdet forventes færdigt d 1/10-20, Ulla fortæller om 

processen og de problemer de er løbet ind i.  Nana skriver til Jørgen Kreiner. 

8) Ansøgning vedr. 3 pct midler: der er søgt om 50.000kr til forfatteraftener. Ansøgning behandles på 

ekstraordinært budgetsamråd i næste uge. 



9) Daglig ledelse: Daglig leder foreslår kursus i basal brandbekæmpelse og gennemgang af kirkens 

brandmateriel for ansatte, MR og udvalgte frivillige, dette pba episode i sommer hvor det kunne 

være gået galt, - MR tilslutter sig dette. 

Der er udfordringer omkring vedligeholdelse af udenoms arealerne (primært ”til-flyvende affald og 

ukrudt), når forpladsen står færdig vil opgaven nok blive anderledes, men ikke mindre. Det fremgår 

af kirketjenernes arbejdsbeskrivelse at opgaven ligger hos dem, men der hersker usikkerhed om 

tidsforbruget ude og inde. Daglig leder arbejder videre sammen m kirketjenerne omkring 

kortlægning af tidsforbrug på de forskellige opgaver. 

 

10) Teleslynge og mikrofoner, Lydanlæg i kirkerummet fejler alt for ofte, - både mikrofoner og 

teleslynge.  Vores nuværende anlæg er analogt og mobiltelefoner i kirkerummet og omkring- 

liggende trådløse netværk forstyrrer præster og kordegns mikrofoner. Oticon der har leveret vores 

anlæg og løbende udfører service på det, påpeger at det ikke længere lever op til gældende DS 

(Dansk Standard) Der er indhentet tilbud på en digitalopdatering af mikrofoner og teleslynge på   

62.000kr, hvis vi ønsker løsning så I-pad- betjening indgår, kommer beløbet op på 98.000kr. MR 

godkender vi sætter gang i opdatering af mikrofoner og teleslynge. Da dette beløb er uforudset, vil 

vi samtidig søge provstiudvalget om ekstraordinær bevilling. (Kirsten og Nana) 

11) Evt: Den årlige Bazar deles over 2 dage, således der vil være coronatilpasset Bazar d 7/11 og 

loppemarkedet flyttes til d 5/12 pga pladsmangel i krypten. Pigespejderne anmodes om bistand til 

coronatiltag bla hjælp i cafe, toiletafspritning, afrydning og afspritning i spiseområderne. 

Carina beder om ok til indkøb af lille printer og gulvtæppe på hendes kontor.- dette gives. 

 

Mødet slut kl 21.57 

 

 

 

 

 


